

Minutes of the tenth annual General Assembly of the association Deventure

24 March 2021, 18:30h, Virtual Meeting via Zoom

Persons present

1. André Hodel (member)
2. Aron Braun (member)
3. Bruno Banholzer (member)
4. Debra Ali-Lawson (member)
5. Diana Gigova (member)
6. Eva Barmet (member)
7. Jakob Kampik (member)
8. Kushagra Alankar (member)
9. Lorenz Padberg (member)
10. Marcel Baumann (member)
11. Michelle Oehler (member)
12. Mirjam Banholzer (member)
13. Nadine Pellerin (member)
14. Natalie Ehrenzweig (member)
15. Reto Meili (member)
16. Samuel Allenbach (member)
17. Stephan Brun (member)
18. Tobias Ulmann (member)
19. Vasuki Selvendran (member)

Before the admission of new members, the association had 63 members. The quorum of 1/3 (21 members) is therefore not reached and all decisions remain preliminary during 30 days of the date when these minutes were sent to the members. If no extra-ordinary General Assembly is requested by 20% of the members within this deadline, the decisions will enter into force.

Stephan Brun opens the assembly at 18:35h.

1. Admission of new members, resignations

There are no admissions of new members. The following members have requested to cancel their membership:

- Nabila Vollmeier
- Marilynne Beer
- Sarah Panholzer
- Roger Humbel (begehbar Reisen)
- Stefan Kappeler
- Jasmine Heutschi

Thanks to all of them for their support during the last years and all the best for the future!
The association has currently 57 members.

2. Overview of the association's activities

Stephan Brun presents the details of YEEP and the board activities.

Eva Barmet explains the 2020 activities in the Gidole school project.

All further details can be found in attached report. Nobody has a question about the activities.

3. Approval of the board's narrative report

There are no objections or abstentions and the report is therefore accepted by the assembly.

4. Modification of the articles of association

The board proposes not to change the articles of association. None of the present members requests the modification of the articles of association, which remain therefore valid in its current version.

5. Financial report 2020 and auditor's report

Stephan Brun and Tobias Ulmann (treasurer) present and explain the financial report.

Since 2020, earmarked revenues, for example for YEOP or Gidole, are booked on separate funds and do therefore not influence the association's profit and loss account.

Marcel Baumann asks, what happened to the money transferred to Ethiopia by mistake 2 years ago (booked out as loss in Switzerland one year ago). We do not have any news about this money. Stephan Brun will again check with the Ethiopian partners, in order to look for an option to undertake local activities with this money.

The auditor, Simon Seiler, is not present in the meeting. However, his written statement is available and he recommends to approve the financial report.

As there are no objections or abstentions by the present members, the financial report is accepted by the assembly.

6. Grant discharge to the board

After the acceptance of the activity report and the financial report, Stephan Brun asks the members if they want to grant discharge to the board for its work in 2020. There are no objections or abstentions and discharge is therefore granted.

7. Budget 2021

Stephan Brun explains the budget 2021. The general expenses and revenues of the association are supposed to remain comparable to the precedent year. Funds for different activities (YEOP and Gidole) are still available in the balance on separate fund accounts. We have foreseen some more revenues from fundraising in 2021. However, the focus will be on using the available money in the way it was promised to the donors. This should be possible, if the Covid situation becomes better in the next months.

Stephan Brun asks the members, if they want to accept the budget. As there are no objections or abstentions, the budget is approved by the assembly.

8. Membership fee

The assembly makes no objections to the board's proposal to leave the annual membership fees unchanged at 50 Francs (40€) and 30 Francs (25€) for the reduced fee.

9. Elections

After 10 years of Devotion to the deventure projects, Reto Meili has decided to resign from his functions as a board member. We want to thank him very much for all the work done during this time!

We would like to complete our board with 2 more members in order to represent better the current projects:

- Marcel Baumann is active in YEOP, especially in the fundraising and strategy team
- Eva Barmet is coordinating the activities for the Gidole school project

Marcel and Eva introduce themselves to the members. There are no objections to Stephan's proposal to elect them as new board members.

All board former board members except Reto Meili as well as the auditor are ready to candidate for another term. As there are not objections or abstentions, everybody is re-elected.

The board consists therefore of the following members:

- Stephan Brun (president)
- Diana Gigova (vice-president)
- Tobias Ulmann (cashier)
- André Hodel
- Eva Barmet
- Nadine Pellerin
- Marcel Baumann
- Mirjam Banholzer

Auditor: Simon Seiler

10. Various points

None of the members present in the meeting requests to discuss another topic.
Stephan Brun therefore closes the assembly at 19:25h.

Spiegel bei Bern, 29 March 2021



president

Diana Gigova, minute taker



Stephan Brun,

Protokoll der zehnten Generalversammlung des Vereins Deventure

24. März 2021, 18:30h, virtuelle Versammlung via Zoom

Anwesende Personen

1. André Hodel (Mitglied)
2. Aron Braun (Mitglied)
3. Bruno Banholzer (Mitglied)
4. Debra Ali-Lawson (Mitglied)
5. Diana Gigova (Mitglied)
6. Eva Barmet (Mitglied)
7. Jakob Kampik (Mitglied)
8. Kushagra Alankar (Mitglied)
9. Lorenz Padberg (Mitglied)
10. Marcel Baumann (Mitglied)
11. Michelle Oehler (Mitglied)
12. Mirjam Banholzer (Mitglied)
13. Nadine Pellerin (Mitglied)
14. Natalie Ehrenzweig (Mitglied)
15. Reto Meili (Mitglied)
16. Samuel Allenbach (Mitglied)
17. Stephan Brun (Mitglied)
18. Tobias Ulmann (Mitglied)
19. Vasuki Selvendran (Mitglied)

Vor der Aufnahme der neuen Mitglieder hatte der Verein 63 Mitglieder. Das Quorum von 1/3 (21 Mitglieder) ist somit nicht erreicht und alle Beschlüsse bleiben während 30 Tagen ab Versand dieses Protokolls an die Mitglieder vorläufig. Wenn innerhalb dieser Frist keine außerordentliche Mitgliederversammlung von 20% der Mitglieder beantragt wird, treten die Beschlüsse in Kraft.

Stephan Brun eröffnet die Versammlung um 18:35h.

1. Aufnahme von neuen Mitgliedern, Austritte

Es liegen keine Gesuche für Neuaufnahmen von Mitgliedern vor. Folgende Mitglieder haben ihren Austritt beantragt:

- Nabila Vollmeier
- Marilynne Beer
- Sarah Panholzer
- Roger Humbel (begehr Reisen)
- Stefan Kappeler
- Jasmine Heutschi

Wir danken allen für die Unterstützung in den letzten Jahren und wünschen ihnen alles Gute für die Zukunft!

Der Verein hat damit derzeit 57 Mitglieder.

2. Überblick über die Aktivitäten des Vereins

Stephan Brun stellt die Details von YEEP und die Aktivitäten des Vorstands vor.

Eva Barmet erläutert die Aktivitäten 2020 im Schulprojekt Gidole. Die ausführliche Beschreibung der Aktivitäten kann im beigelegten Bericht nachgelesen werden. Niemand hat eine Frage zu den Aktivitäten.

3. Genehmigung des Rechenschaftsberichtes des Vorstandes

Es gibt keine Einwände oder Enthaltungen und der Bericht wird daher von der Versammlung angenommen.

4. Änderung der Statuten

Der Vorstand schlägt vor, die Statuten nicht zu ändern. Keines der anwesenden Mitglieder beantragt die Änderung der Statuten, die somit in ihrer jetzigen Fassung gültig bleibt.

5. Finanzbericht 2020 und Bericht des Auditors

Stephan Brun und Tobias Ulmann (Kassier) stellt den Finanzbericht vor und erläutert ihn. Ab 2020 werden zweckgebundene Einnahmen, z.B. für YEOP oder Gidole, auf separaten Fonds gebucht und beeinflussen somit nicht die Gewinn- und Verlustrechnung des Vereins. Marcel Baumann fragt, was mit dem Geld passiert ist, das vor 2 Jahren versehentlich nach Äthiopien überwiesen wurde (vor einem Jahr in der Schweiz als Verlust ausgebucht). Wir haben keine Neuigkeiten über dieses Geld. Stephan Brun wird nochmals bei den äthiopischen Partnern nachfragen, um nach einer Möglichkeit zu suchen, mit diesem Geld lokale Aktivitäten zu unterstützen.

Der Revisor, Simon Seiler, ist an der Sitzung nicht anwesend. Seine schriftliche Stellungnahme liegt aber vor und er empfiehlt, den Finanzbericht zu genehmigen.

Da es keine Einwände oder Enthaltungen der anwesenden Mitglieder gibt, gilt der Finanzbericht von der Versammlung angenommen.

6. Erteilung der Entlastung des Vorstandes

Nach der Annahme des Tätigkeitsberichts und des Finanzberichts fragt Stephan Brun die Mitglieder, ob sie dem Vorstand für seine Arbeit im Jahr 2020 Entlastung erteilen wollen. Es gibt keine Einwände oder Enthaltungen, so dass die Entlastung erteilt wird.

7. Budget 2021

Stephan Brun erläutert das Budget 2021. Die allgemeinen Ausgaben und Einnahmen des Vereins sollten vergleichbar zum Vorjahr bleiben. Mittel für verschiedene Aktivitäten (YEOP und Gidole) sind bereits auf separaten Fondskonten vorhanden. Für das Jahr 2021 sind weitere Einnahmen aus dem Fundraising vorgesehen. Der Fokus wird jedoch darauf liegen, die verfügbaren Gelder so zu verwenden, wie es den Geldgebern versprochen wurde. Dies sollte möglich sein, wenn sich die Covid-Lage in den nächsten Monaten bessert.

Stephan Brun fragt die Mitglieder, ob sie das Budget annehmen wollen. Da es keine Einwände oder Enthaltungen gibt, wird das Budget von der Versammlung angenommen.

8. Mitgliederbeitrag

Die Versammlung erhebt keine Einwände gegen den Vorschlag des Vorstandes, die jährlichen Mitgliedsbeiträge unverändert bei 50 Franken (40€) und 30 Franken (25€) für den ermässigten Beitrag zu belassen.

9. Wahlen

Nach 10-jährigem Engagement für Deventure-Projekte hat sich Reto Meili entschlossen, von seinen Funktionen als Vorstandsmitglied zurückzutreten. Wir möchten ihm für die geleistete Arbeit in dieser Zeit herzlich danken!

Wir möchten unseren Vorstand mit 2 weiteren Mitgliedern vervollständigen, um die aktuellen Projekte besser vertreten zu können:

- Marcel Baumann ist bei YEEP aktiv, insbesondere im Fundraising- und Strategieteam
- Eva Barmet koordiniert die Aktivitäten des Schulprojekts in Gidole

Marcel und Eva stellen sich den Mitgliedern vor. Gegen den Vorschlag von Stephan, sie als neue Vorstandsmitglieder zu wählen, gibt es keine Einwände.

Alle bisherigen Vorstandsmitglieder ausser Reto Meili sowie der Revisor sind bereit, für eine weitere Amtszeit zu kandidieren. Da es keine Einwände oder Enthaltungen gibt, werden alle wiedergewählt.

Der Vorstand besteht somit aus den folgenden Mitgliedern:

- Stephan Brun (Präsident)
- Diana Gigova (Vizepräsidentin)
- Tobias Ulmann (Kassier)
- André Hodel
- Eva Barmet
- Nadine Pellerin
- Marcel Baumann
- Mirjam Banholzer

Revisor: Simon Seiler

10. Diverse Punkte

Keines der anwesenden Mitglieder wünscht ein weiteres Thema zu besprechen. Stephan Brun schliesst deshalb die Versammlung um 19:25h.

Spiegel bei Bern, 29. März 2021



Diana Gigova, Protokollführerin



Stephan Brun, Präsident